
 

 

 

20. dec. 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 
Hvornår påbegyndte man at påsætte mærker på nar-hvaler ? 

Hvordan ser oplysningerne ud fra det afmærkede? Hvad gør de gavn? Hvem skal drage fordel af 

informationerne?  

Hvordan ser nar-hvalernes rute? Hvor er deres placering i forhold til årstider? 

Hvad spiser nar-hvalerne som findes i Ittoqqortoormiit fjord? Hvad for nogen slags fisk? 

Er der planer om at undersøge nord for Ittoqqortoormiit om der findes nar-hvaler? 

Hvem deltager i arbejdet om at påsætte mærker på nar-hvalerne? Fangerne? Danskerne? Udefra 

kommende? Hvad er kriterierne for dem der skal deltage i undersøgelserne? 

Hvordan bliver deltagerne aflønnet? 

Hvormange år regner man med at udføre undersøgelse af nar-hvaler i Ittoqqortoormiit fjord? 

Hvornår skal dem der laver undersøgelserne fremlægge deres samtlige undersøgelser?   

(Medlem for Inatsisartut, Mala Høy Kuko,  Atassut) 

 
 

Begrundelse: 

Der har været afmærkning af nar-hvaler i Ittoqqortoormiit fjord efterhånden i flere år.  

Indenfor den såkaldte verdens største fjord foregår der ikke fiskeri som bekendt, idet man ikke har den 

nærmere viden hvad der findes af fisk i den kæmpe mæssige fjord. 

I de seneste årrække har man bemærket at indbyggertallet i Ittoqqortoormmit er i tilbagegang. 

Man har sine forventninger i forhold til de nærmere undersøgelser der er tale om her, også i relation til 

indbyggerne, og os der kan give os pejlemærker, hvorfor disse spørgsmål er her nu.  

 

Hermed anmoder om at have svar på spørgsmålene, hvor vi regner med at svarene fra den respektive 

Naalakkersuisut os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage. 
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